

Biographical note: Timothy Lane

Timothy Lane was appointed Deputy Governor of the Bank of Canada, effective February 2009. In this capacity, he is responsible for overseeing the Bank's analysis of international economic developments in support of monetary policy decisions. As a member of the Bank's Governing Council, he shares responsibility for decisions with respect to monetary policy and financial system stability, and for setting the strategic direction of the Bank.

Mr. Lane joined the Bank of Canada in August 2008 as an Adviser to the Governor. Prior to that, he served for 20 years on the staff of the International Monetary Fund (IMF) in Washington, DC. During that period, he held a series of positions with a combination of analytical, policy, and managerial responsibilities, and contributed to the IMF's work on a number of countries. He has undertaken research on a wide range of topics, including monetary policy, financial crises, IMF reform, and economic transition. During 2004-05, Mr. Lane was an Oliver Smithies Visiting Fellow of Balliol College at the University of Oxford. He also served as Assistant Professor of Economics at Michigan State University (1984-88) and at the University of Iowa (1983-84).

Born in Ottawa, Mr. Lane received a BA (honours) from Carleton University in 1977 and a PhD in economics from the University of Western Ontario in 1983.



BANQUE DU CANADA
BANK OF CANADA

Notice biographique : Timothy Lane

Timothy Lane a été nommé sous-gouverneur à la Banque du Canada en février 2009. À ce titre, il est chargé de la surveillance des analyses que fait la Banque de l'évolution de l'économie internationale à l'appui des décisions de politique monétaire. Avec les autres membres du Conseil de direction, M. Lane partage la responsabilité des décisions touchant la politique monétaire et la stabilité du système financier, ainsi que de la formulation de l'orientation stratégique de la Banque.

M. Lane est entré au service de la Banque du Canada en août 2008 à titre de conseiller du gouverneur. Auparavant, il a travaillé pendant vingt ans au Fonds monétaire international (FMI) à Washington. Durant cette période, il a occupé divers postes alliant des responsabilités d'analyse, de formulation de politiques et de gestion de personnel et a contribué à des travaux du FMI concernant un certain nombre de pays. M. Lane a effectué des recherches sur un vaste éventail de sujets liés, notamment, à la politique monétaire, aux crises financières, à la réforme du FMI et à la transition économique. En 2004-2005, il était adjoint invité dans le cadre du programme de bourse Oliver Smithies du Balliol College de l'Université d'Oxford. Il a également été professeur adjoint d'économie à l'Université d'État du Michigan (1984-1988) et à l'Université de l'Iowa (1983-1984).

Né à Ottawa, M. Lane a obtenu un baccalauréat spécialisé de l'Université Carleton en 1977 et un doctorat en économie de l'Université Western Ontario en 1983.

Mai 2014